

اجندة الندوة

تعليم الكبار: طريق نحو التغيير المجتمعي والاستدامة البيئية

الثلاثاء، الأول من تشرين الثاني ٢٠١٦
المكان: رام الله، متحف محمود درويش، قاعة الجليل

	11:00 – 10:30	استقبال الحضور والتسجيل
	11:20 – 11:00	كلمة الإفتتاح • أمها سموه، مديرة مؤسسة التعاون الدولي التابعة للجمعية الألمانية لتعليم الكبار DVV International في فلسطين • د. ريتشل فولز، نائب مدير التعاون الإنمائي، مكتب ممثليه ألمانيا الاتحادية في رام الله
	11:30 – 11:20	تقديم للندوة • ميسر الجلسة: السيد مصطفى شلاعة، مدير مشارك لمركز أساسات للاستشارة التنظيمية والتطوير المجتمعي
	12:30 – 11:30	التغير المناخي والأبعاد البيئية والاجتماعية المتحدثون : • بروفيسور كاتارينا بوبوفيتش – الأمين العام للمجلس الدولي لتعليم الكبار ICAE. تقارير عالمية حول التغير المناخي وأثرها على المجتمع. • د. متري الراهب – رئيس مجموعة ديار ورئيس كلية دار الكلمة الجامعية. التغير المناخي في الشرق الأوسط في السياق البيئي والاجتماعي. • م. أيمن أمين أبو ظاهر – نائب مدير عام التوعية والتعليم البيئي في سلطة جودة البيئة. التحديات البيئية والواقع البيئي في فلسطين. • حلقة نقاش بمشاركة الحضور، مناقشة وأسئلة إضافية وتوصيات.
	1:40 – 12:30	جلسة حوارية: التعليم البيئي كمحور أساسي في تعليم الكبار • أ. سيمون عوض، مدير مركز التعليم البيئي. • أ. كارن لانجر، مديرة مؤسسة التعاون الدولي التابعة للجمعية الألمانية لتعليم الكبار – المكتب الإقليمي للشرق الأوسط. • م. عبير البطمة، منسقة شبكة المنظمات الأهلية البيئية الفلسطينية. • أ. بدر زماعرة، المدير التنفيذي لمنتدى شارك الشبابي. نقاش بمشاركة الحضور.
	2:30 – 1:40	غداء وجولة على زوايا خاصة ببعض التجارب والمبادرات البيئية الملهمة.

بالتعاون مع:

Symposium Agenda

Adult Education: towards Social Change and Environmental Sustainability

Tuesday, 1st November 2016
 Place: Mahmoud Darwish Museum, Ramallah

10:30 – 11:00	Registration
11:00 – 11:20	Opening remarks <ul style="list-style-type: none"> Ms. Maha Smoom, Country Director of DVV International – Palestine Office. Dr. Rachel Folz, Deputy Head of Development Cooperation at the Representative Office of Germany
11:20 – 11:30	Introduction by the moderator of the session <ul style="list-style-type: none"> Mr. Mustafa Shalaata, Co-director of Asasat Center for Organizational Consultancy and Community Development.
11:30 – 12:30	Climate Change: Environmental and Social Implications Speakers: <ul style="list-style-type: none"> Dr. Katarina Popovic, Secretary General of the International Council for Adult Education, ICAE. International reports on climate change and impact on society Dr. Mitri Raheb, Presdeint of Diyar Consortium and Dar al-Kalima University College Climate Change and the future of the Middle East Mr. Ayman Abu Thaher, Deputy Director General of Environmental Awareness and Education at the Authority of Environmental Quality in the State of Palestine. Environmental challenges and the status of environmental education in Palestine. Discussion: With participation of the audience, additional questions and recommendations
12:30 – 1:40	Panel Discussion: Adult Education Towards Social Change and Environmental Sustainability <ul style="list-style-type: none"> Mr. Simon Awad, Director of the Environmental Education Center. Ms. Karen Langer, DVVI Regional Director, Middle East. Ms. Abeer Butmeh, Coordinator of the Palestinian Environmental Non-governmental Organizations. Mr. Bader Zamaareh, Executive Director of Sharek Youth Forum. Discussion and wrap up.
1:40 – 2:30	Lunch and a tour in a gallery of inspirational environmental initiatives.

In cooperation with: _____